
 

 

 

ZÁPIS  

z 1. zasedání Studentské rady Univerzity Pardubice v r. 2024, 

konaného dne 17. ledna 2024 od 16:30 hybridní formou v zasedací místnosti SRUPa 

 

Přítomni: Barták Kryštof, Bartošová Petra, Fišera Tomáš, Greplová Eliška, Chrastina Tomáš, 

Lavrenčíková Jindra, Leinweber Petr, Manojlín Marek, Mrázková Soňa, Nevyhoštěná Marie, 

Rozen David, Šlapák Jiří, Višněvský George, Vrubel Štěpán  

Hosté: doc. Mgr. Pavel Panoch, Ph.D., Mgr. et Mgr. Veronika Lacinová Najmanová, Jana 

Janková 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu zasedání 

3. Informace o činnosti předsednictva SRUPa 

4. Informace a diskuze ohledně nového systému hodnocení předmětů 

5. Informace a diskuze ohledně projektu SAFE UPCE 

6. Projednání nového jednacího řádu 

7. Volba nového předsednictva pro období 2024/2025 

8. Různé 

 

BOD 1: Zahájení 

Přítomní členové i hosté byli přivítáni předsedou SRUPa Ing. Petrem Leinweberem.                                   

Při zahájení bylo přítomno 14 členů. 

 

BOD 2: Schválení programu zasedání 

Program zasedání byl doplněn o další bod, který byl zařazen do programu jako čtvrtý 

(Informace a diskuze ohledně nového systému hodnocení předmětů). Představení aktualizace 

hodnocení předmětů si připravil prorektor pro vzdělávání a kvalitu doc. Mgr. Pavel Panoch, 

Ph.D.  

 

Hlasování o programu zasedání bylo provedeno elektronicky. 

Výsledek hlasování: 14 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání byl schválen. 



 

 

 

BOD 3: Informace o činnosti předsednictva SRUPa 

Petr Leinweber představil činnost předsednictva. Proběhla schůzka s panem prorektorem 

Panochem ohledně změn v hodnocení předmětů, jejichž výsledek by pak měl být v moderované 

formě přístupný všem studentům. 

Dále proběhla schůzka ohledně bezpečnosti v reakci na útok 21. 12. 2023 na FF UK. Vedení 

univerzity projevilo záměr pouze ke konzervativní prevenci v podobě přepracování 

evakuačních plánů. 

Setkání proběhlo také s ředitelem Správy kolejí a menzy Janem Brothánkem. 

 

BOD 4: Informace a diskuze ohledně nového systému hodnocení předmětů  

Prorektor Panoch nejprve hovořil o bezpečnosti na UPCE. Zmínil, že hlavním cílem vedení 

univerzity je odstranění bezpečnostních nedostatků, což je v současnosti diskutováno také 

s Krajským ředitelstvím Policie České republiky. Dále hovořil o tom, že je vedení univerzity 

otevřeno stavebním úpravám pro zvýšení bezpečnosti, ale za stávajících rozpočtových 

podmínek a celkovému riziku k nim nejspíše nedojde. Rovněž by měly být zpřístupněny 

informace ohledně aktualizovaných bezpečnostních plánů. Poté přešel k hlavnímu bodu,               

tzn. novému hodnocení předmětů. Měla by vzniknout tzv. Anketa, která představuje kompromis 

mezi požadavky studentů a vedeními jednotlivých fakult. Kritéria hodnocení byla pro Anketu 

přepracována tak, aby lépe reflektovala zpětnou vazbu studentů jednotlivých předmětů. 

Výsledky hodnocení spolu s komentáři a odpověďmi vyučujících budou zpřístupněny 

studentům v moderované formě, aby se případně předešlo zveřejnění vulgarit. Ze strany 

akademiků vzešly poznámky, že půjde pouze o další formu profesního hodnocení, a proto mezi 

nimi budí obavy. Souběžně bude pro zveřejňované komentáře zavedena tzv. Netiketa, tzn. čtyři 

krátké připomínky jako doporučení pro vhodné psaní komentářů: 1. komentáře mají být věcné; 

2. je zapotřebí mít na paměti, že na druhé straně je člověk;3. důležité je vyjadřovat se co 

nejpřesněji; 4. zásady slušného chování platí i online.  

Ze strany členů SRUPa vzešly dotazy, jak bude Anketa propagována a jak se univerzita pokusí 

zajistit, aby si studenti informace o ní přečetli. Informace o Anketě už prý na některých fakultách 

proběhla a univerzita to zároveň zveřejní na sociálních sítích. Pro zajištění vyšší míry hodnocení 

pak univerzita zveřejní návod, jak bude celý proces fungovat. Zástupci SRUPa také vznesli 

připomínku k obavě některých studentů z možné neanonymity hodnocení a doporučili                    

ke zvážení propagaci hodnocení spíše prostřednictvím studentů (např. členů SRUPa) než 

samotným vedením jednotlivých fakult. 

 

 

 

 



 

 

 

BOD 5: Informace a diskuze ohledně projektu SAFE UPCE 

Plénum přivítalo Mgr. et Mgr. Veroniku Lacinovou Najmanovou a Janu Jankovou, které 

následně představily projekt SAFE UPCE. Jedná se o platformu pro řešení sociálních problémů 

a sociálního bezpečí na UPCE. Zároveň se obě dámy podílí na přípravě nového etického 

kodexu, který s problematikou úzce souvisí, a podporují variantu etické komise se třemi 

studenty místo jednoho. V rámci tohoto projektu by měl vzniknout úřad ombuds-osoby                   

pro informování o nevhodném chování. Spuštění tohoto projektu je naplánováno předběžně               

na následující podzim. SRUPa deklarovala podporu veřejné propagaci projektu SAFE UPCE. 

Předseda Petr Leinweber dámám poděkoval za prezentaci projektu a zaměřil se poté                     

na fungování etické komise. Etická komise nemůže sama rozhodnout o řešení prohřešku,                        

ale měla by mít alespoň referenci, jak byl problém vyřešen disciplinární komisí. Zástupci 

SRUPa vyjádřili podporu tomu, aby bylo členství v etické komisi slučitelné s postem 

akademického senátora. Tyto připomínky obě dámy podpořily. Poté proběhlo rozloučení                      

a následné odešly. 

 

BOD 6: Projednání nového jednacího řádu  

Štěpán Vrubel informoval o navrhovaných změnách v jednacím řádu SRUPa. Změny se týkají 

především rozšíření předsednictva o členy z jednotlivých fakult, které jinak v předsednictvu 

zastoupení nemají. Dále jde o upřesnění pravomocí externích členů: externí členové                               

se nemohou účastnit hlasování a externí člen musí být schválen na zasedání většinou 

přítomných, ne pouze předsedou SRUPa. Poslední změna se týká návrhu na odvolání 

předsednictva: návrh na odvolání nemůže být zamítnut pouhou pětinou přítomných členů. 

Štěpánem Vrublem byl rovněž předložen pozměňovací návrh. V článku 8 byly provedeny 

úpravy o hlasování o místopředsedech za jednotlivé fakulty. Nově tuto pozici mohou volit 

pouze členové příslušné fakulty, o jejímž zástupci je hlasováno, a minimální počet kladných 

hlasů pak musí být 3.  

Provedena byla také změna odstavce o dalších kolech volby tak, aby nebyla v konfliktu s výše 

uvedenou změnou.  

 

Hlasování o pozměňovacím návrhu a jednacím řádu s pozměňovacím návrhem byla provedena 

elektronicky. 

Výsledek hlasování o pozměňovacím návrhu: 12 PRO – 0 PROTI – 2 SE ZDRŽELI. 

Výsledek hlasování o jednacím řádu s pozměňovacím návrhem: 12 PRO – 0 PROTI – 2 

SE ZDRŽELI. 

Pozměňovací návrh a jednací řád s pozměňovacím návrhem byly schváleny. 

 



 

 

 

BOD 7: Volba nového předsednictva pro období 2024/2025 

Nejprve proběhla volba nového předsedy SRUPa. Jediným kandidátem se stal Štěpán Vrubel. 

 

Hlasování o kandidátovi na post předsedy SRUPa proběhlo elektronicky a tajně. 

Výsledek hlasování: 13 PRO – 0 PROTI – 1 SE ZDRŽEL. 

Štěpán Vrubel byl zvolen předsedou SRUPa. 

 

Poté proběhla volba místopředsedy pro organizaci a studijní záležitosti. Nominováni byli dva 

kandidáti: Jindra Lavrenčíková a Marek Manojlín.  

 

Hlasování o kandidátech na post místopředsedy pro organizaci a studijní záležitosti proběhlo 

elektronicky a tajně. Jeden ze členů SRUPa hlasoval za pomocí formuláře zveřejněného v MS 

Teams skupině SRUPa. 

Výsledek hlasování: Jindra Lavrenčíková: 12 PRO – 0 PROTI – 3 PROTI. 

Výsledek hlasování: Marek Manojlín: 8 PRO – 2 PROTI – 5 SE ZDRŽELO. 

Místopředsedkyní pro organizaci a studijní záležitosti se stala Jindra Lavrenčíková. 

  

Hlasování o místopředsedech neproběhlo v přesném souladu s jednacím řádem. Hlasovací 

formulář měl být formulován následovně: kandidát 1 – kandidát 2 – zdržuji se, ale byl vypsán 

na jednotlivého kandidáta, ne společně. SRUPa se však vyslovila, že hlasování nebude 

opakovat a že výsledky přijímá.  

 

Nakonec proběhla volba místopředsedy pro propagaci a rozvoj. Jediným kandidátem se stal 

František Kvapil. Před provedením hlasování se odpojil David Rozen, účastnící se zasedání 

online. 

 

Hlasování o kandidátovi na post místopředsedy pro propagaci a rozvoj proběhlo elektronicky               

a tajně. 

Výsledek hlasování: 12 PRO – 0 PROTI – 1 SE ZDRŽEL. 

František Kvapil byl zvolen místopředsedou pro propagaci a rozvoj. 

 

 



 

 

 

BOD 8: Různé 

Jindra Lavrenčíková představila přítomným členům SRUPa projekt studentské svépomocné 

skupiny, na kterém spolupracuje s Ing. Bc. Patrikem Čermákem, Ph.D. (FCHT, Ústav 

aplikované fyziky a matematiky) a PhDr. Mgr. Ilonou Ďatko, Ph.D. (FF, Katedra věd                               

o výchově). Projekt si klade za cíl vytvořit bezpečný a důvěrný prostor pro vyjádření 

sounáležitosti, sdílení zkušeností, vzájemné inspirace a emocionální podpory studentů UPCE, 

což pro ně může být nápomocné při zvládání akademických výzev a životních situací obecně. 

Skupina bude mít rotující vedení (povede ji kolektiv studentů a role vedení se může pravidelně 

střídat) a bude založena na demokratickém přístupu (rozhodnutí a směřování předpokládají 

demokratickou diskuzi a schválení všemi jejími členy). K dispozici budou dva dobrovolní 

konzultanti: Ing. Bc. Patrik Čermák, Ph.D. (pedagogický konzultant) a PhDr. Mgr. Ilona Ďatko, 

Ph.D. (konzultantka z oboru psychologie). Skupina se bude setkávat                                                                 

v pravidelných intervalech a činnost zahájí souběžně s počátkem LS AR 2023/2024. Její aktivita 

bude pravidelně vyhodnocována. Jindra Lavrenčíková požádala zástupce SRUPa o vyjádření 

stanoviska k prezentovanému projektu prostřednictvím hlasování. 

 

Hlasování o schválení projektu studentské svépomocné skupiny proběhlo elektronicky. 

Výsledek hlasování: 13 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL. 

Prezentovaný projekt studentské svépomocné skupiny byl schválen.  

 

Jindra Lavrenčíková byla zároveň v rámci SRUPa ustanovena osobou odpovědnou za projekt          

a v souvislosti s tím také za veškerou komunikaci směrem k ostatním orgánům univerzity. 

Přítomní členové SRUPa rovněž vyjádřili jednoznačnou podporu obdobným iniciativám                       

i do budoucna. 

Zasedání bylo následně ukončeno. 

 

Zapsal: Štěpán Vrubel 

 

Ing. Petr Leinweber 

předseda SRUPa 


